
 

 

Protokół Nr  XXVII/2020 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 30 listopada 2020 roku 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 15.35 otworzył 

XXVII/2020 zdalną sesję Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Państwa Radnych 

zalogowanych na sesję. Następnie zgodnie z logowaniem się radnych do systemu poinformował, że  

w sesji uczestniczy 14 radnych, 1 radny niezalogowany, co stanowi kworum niezbędne do 

prowadzenia obrad oraz podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wolanów  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 rok.   

9.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  położonej w  

obrębie  Wolanów, oznaczonej  jako działka ewidencyjna nr 14. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w  

obrębie  Wolanów, oznaczonej  jako działka ewidencyjna nr 15. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w  

obrębie  Sławno, oznaczonej  jako działki  ewidencyjne nr 123/2 i 123/4. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych gminy 

zaliczanych do sektora finansów publicznych 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok. 
16. Wolne wnioski i informacje.  

17. Zamknięcie obrad. 

Do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie porządek. W 

głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy Wolanów przy 

14 głosach „za”. 

  

Ad. 3 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 11 głosach „za” i 3 „wstrzymujących” protokół Nr XXVI/2020 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 28 października 2020 roku został przyjęty przez Radę Gminy 

Wolanów. 

 

Ad. 4 

 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Diana Gibała poinformowała, że w dniu 27 

listopada odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia oraz Komisji 

Rewizyjnej, na którym opiniowano materiały przygotowane na sesję. Wszystkie zostały 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowane przez członków Komisji. 



 Przedstawiony został również projekt  Uchwały budżetowej Gminy Wolanów na 2021 rok 

oraz projekt Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wolanów na lata 2021 

– 2029. 

Pan Czesław Gac przewodniczący Komisji  poinformował, że członkowie Komisji Rozwoju 

Gospodarczego Budżetu i Finansów spotkali się na wspólnym posiedzeniu z Komisją Rolnictwa 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego w dniu 25 listopada. Zajmowano się omawianiem i 

opiniowaniem projektów uchwał przygotowanych na dzisiejszą sesję Rady Gminy, które zostały 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowane przez członków Komisji.   

Przedstawiony został również projekt  Uchwały budżetowej Gminy Wolanów na 2021 rok 

oraz projektu Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wolanów na lata 2021 

– 2029. 

      

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy w 

okresie między sesjami, informując: 

” Od ostatniej sesji w dniu 28 października 2020 r. wiele uwagi poświęciliśmy sprawom budowy 

dróg. Wszystkie prace praktycznie zostały zakończone poza drobnymi przy chodniku w Sławnie. 

No i dopiero teraz rozpoczynają się prace przy chodniku w Kowalance. Formalności w GDDKiA 

trwały w tym roku ze względu na covid dwa miesiące. Zostało nam jeszcze przełożenie korytek i 

bariery w Kolonii Wolanów. Jutro odbieramy drogę w Zabłociu i progi zwalniające. 

Zakończono i uruchomiono oświetlenie w Kacprowicach.  

Zakończyliśmy prace związane z budową ogrzewania gazowego w remizie w Młodocinie 

Większym, na którą otrzymaliśmy dofinansowanie z WFOŚiGW. Dziś zawieźliśmy rozliczenie do 

Warszawy.  

Odnośnie projektu na budowę stacji meteorologicznej w naszej gminie, udało nam się uzyskać 

zgodę na wydłużenie terminu do kwietnia 2021 r. 

Ze względu na śmierć Pana Projektanta wydłuży nam się przygotowanie dokumentacji na dalsze 

prace dotyczące budynku świetlicy w Walinach. Również projektantka wodociągów zwróciła się do 

nas o wydłużenie terminów na projektowanie wodociągu w miejscowości Bieniędzice i Młodocin 

Większy do końca stycznia i lutego przyszłego roku. 

W remizie w Jarosławicach zostało wykonane ogrzewanie elektryczne, dotychczas budynek ten był 

bez ogrzewania.  

Wykonawca GOK już rozpoczyna prace na obiekcie, dziś mieliśmy spotkanie i tu obawiamy się jak 

zachowa się budynek mieszkalny sąsiadujący z GOK. Konieczne będą dodatkowe prace związane z 

tym budynkiem w celu umożliwienia rozpoczęcia robót na GOK.  

W rezultacie tego sporu o kary za ponadnormatywne ilości ścieków po 5 miesiącach sporu i 

dyskusji podpisaliśmy aneks do umowy z Gminą Wieniawa i na chwilę obecną cena za ścieki jaką 

płacimy do Gminy Wieniawa wynosi 9,90 zł/m3 netto (10,69 zł/m3 brutto). Jednak już nie 

będziemy płacić na rzecz Zakładu Usług komunalnych w Przytyku za ścieki ponadnormatywne, 

chyba że dojdzie do nałożenia kar finansowych przez instytucje zewnętrzne. Ale począwszy od 

miesiąca czerwca, w którym rozpoczęły się intensywne deszcze ilość ścieków w naszej kanalizacji 

niemal podwoiła się w stosunku do średniej z ub. roku. Obecnie rozpoczęliśmy kolejną turę 

odczytów wodomierzy. Prace związane z porządkowaniem wodomierzy i kolejne kontrole będą 

kontynuowane w przyszłym roku.  



Jesteśmy w trakcie rozstrzygania przetargu na gospodarkę odpadami na trzy kolejne lata – wpłynęły 

dwie oferty konsorcjum w którym liderem była firma PPUH „INTERBUD” z Radomia 

(4 123 075,09 zł) oraz Firma USŁUGI EKOLOGICZNE EKO-JAS KRZYSZTOF JANAS 

(3 766 625,60 zł), ale ponieważ idziemy wydłużoną procedurą to do 8 grudnia wykonawca, który 

przedstawił tańsza ofertę ma czas na przesłanie niezbędnych dokumentów i dopiero po otrzymaniu 

tych dokumentów będziemy mogli dokonać rozstrzygnięcia. A w połowie grudnia mam nadzieję 

przyjmiemy nową stawkę. W tym kontekście proszę Państwa niezmiennie o zachęcanie 

mieszkańców, którzy nie oddają bioodpadów do składania deklaracji o kompostowaniu, gdyż 

planowana stawką zawiera znacznie większa różnicę niż obecnie pomiędzy opłatą bez 

kompostowania, a opłatą uwzględniającą kompostowanie bio-odpadów.  

Jeśli chodzi o zadania inwestycyjne to państwowy Instytut Geologii przygotowuje nam tę analizę 

zasobów wody w zachodniej części gminy pod kątem lokalizacji kolejnego ujęcia wody oraz ma 

nam pomóc w określeniu prac koniecznych do zbadania możliwości ewentualnego przywrócenia 

ujęcia Bieniędzice.  

W miesiącu listopadzie rozpoczęła się w naszej gminie inwentaryzacja źródeł ciepła, która jest 

prowadzona elektronicznie, telefonicznie oraz jeśli będzie to konieczne bezpośrednio. Warto 

zachęcić mieszkańców to elektronicznego wypełnienia ankiety, żeby było sprawniej.  

W bieżącym roku ze względu na epidemię nie planujemy organizacji wigilii pod gwiazdami.”  

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia głos zabrał radny Pan Marek Ferens w sprawie ustawienia 

barier w sołectwie Kolonia Wolanów. Pani Ewa Markowska – Bzducha poprosiła radnego, aby 

skontaktował się z kierownikiem wydziału inwestycji i rozwoju Panią Anią Wieteską w celu 

omówienia szczegółów ww. przedsięwzięcia.  

 

Ad. 7 

Wójt Gminy przedstawiła informację z realizacji uchwał Rady Gminy. Poinformowała, że w  

ramach nadzoru prawnego do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Radomiu 

przesłano uchwały:   

Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady. 

W ramach nadzoru prawnego do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w 

Radomiu przesłano uchwałę Nr XXVI/179/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 

rok, 

Natomiast do Wojewody Mazowieckiego przesłano uchwały:  

- Nr XXVI/176/2020 w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w miejscowości Mniszek, gm. 

Wolanów oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 896, w drodze przetargu nieograniczonego, 

- Nr XXVI/177/2020 w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w obrębie Wacławów, gm. 

Wolanów oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 127, w drodze przetargu nieograniczonego, 

- Nr XXVI/178/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w „Wieloletnim Programie Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Wolanów na  lata 2018- 2022”. 

Do Redakcji Dziennika Urzędowego przesłano uchwałę Nr XXVI/178/2020 w sprawie 

wprowadzenia zmian w „Wieloletnim Programie Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 

Gminy Wolanów na  lata 2018- 2022”, która została opublikowana w dniu 2 listopada pod pozycją 

10812. 

Ww. uchwały trafiły do odpowiednich wydziałów oraz samodzielnych stanowisk  

w Urzędzie Gminy Wolanów. Uchwały realizowane są na bieżąco i zgodnie z ich założeniami. 

 



Ad.8  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Gminy Wolanów z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2021 rok.  

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXVII/180/2020 w sprawie przyjęcia Programu 

współpracy Gminy Wolanów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 

3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 rok została podjęta 

jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  położonej w  obrębie  Wolanów, oznaczonej  jako 

działka ewidencyjna nr 14. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXVII/181/2020 w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości  położone w  obrębie  Wolanów, oznaczonej  jako działka ewidencyjna nr 

14 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości położonej w  obrębie  Sławno, oznaczonej  jako działki  

ewidencyjne nr 123/2 i 123/4. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXVII/182/2020 w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości położonej w  obrębie  Sławno, oznaczonej  jako działki  ewidencyjne nr 

123/2 i 123/4 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  położonej w  obrębie  Wolanów, oznaczonej  jako 

działka ewidencyjna nr 15. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXVII/183/2020 w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości  położonej w  obrębie  Wolanów, oznaczonej  jako działka ewidencyjna nr 

15 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego. 

Pani Ewa Markowska – Bzducha Wójt Gminy Wolanów poinformowała, że niniejsza 

uchwała ma na celu na zachowanie podatku rolnego bez zmian, po to obniżamy podatek rolny, aby 

był na poziomie roku bieżącego. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXVII/184/2020 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

dla celów wymiaru podatku rolnego została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

zwolnienia od podatku od nieruchomości. 



Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXVII/185/2020 w sprawie zwolnienia od podatku od 

nieruchomości została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

zapewnienia wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych gminy zaliczanych do sektora finansów 

publicznych. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXVII/186/2020 w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi 

jednostek organizacyjnych gminy zaliczanych do sektora finansów publicznych została podjęta 

jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15. 

 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXVI/187/2020 w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2020 rok została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16 

W danym punkcie posiedzenia głos zabrała Wójt Gminy Pani Ewa Markowska – Bzducha 

informując Radę, że kolejna sesja wstępnie przewidziana jest na dzień 14 grudnia br. 

 Następnie głos zabrała radna Pani Diana Gibała kierując słowa podziękowania do Pani Ewy 

Markowskiej – Bzduchy od mieszkańców sołectwa Sławno za realizację przedsięwzięcia przy 

stawie w Sławnie poprzez wybudowania alejki.    

   

 

Ad. 17 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął XXVII/2020 zdalną sesję Rady Gminy 

Wolanów o godz. 16.40. 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 

 

 


